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Valmistelija Liikuntapaikkaesimies Aki Huhtala 
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 Esitän, että vuonna 2020 tehty päätös Raahen kaupungin alueen 
puistolatujen lakkauttamisesta perutaan ja kaikkia puistolatuja, joiden 
ylläpidosta tuolloin luovuttiin, aletaan taas pitämään kunnossa. 
Tarvittaessa ostetaan latujen kunnossapito vaikka ulkopuoliselta 
yrittäjältä. Puistoladut voisivat olla vain perinteisen hiihtotavan latuja, näin 
kustannukset olisivat maltillisempia. Mielestäni tämä palvelee ja 
kannustaa liikkumaan erityisesti lapsia, mutta myös aikuisia ja vanhuksia. 
Lapsien kannustaminen liikkumiseen on todella tärkeää. Lasten vähäisestä 
liikunnasta uutisoitiin esim. HS 16.3. Puistoladut olisivat lapsille helppo 
tapa harrastaa liikuntaa, koska ne ovat lähellä koteja, eivätkä näin ollen 
vaadi aikuista kuskaamaan harrastuksen pariin. Tämä voisi olla myös yksi 
osa Raahen kaupungin liikkumisohjelmaa, josta uutisoitiin Raahen 
Seudussa 13.12.2023. Jutun mukaan liikkumattomuus maksaa Raahessa 
vähintään 14 miljoonaa vuodessa. Tämän aloitteen toteuttamalla 
vähennettäisiin runsaasti liikkumattomuutta. 

 Liikuntapaikkaesimies Aki Huhtalan vastaus 22.12.2023: 

 Kuntalaisaloitteessa esitetään rakennetun ympäristön lautakunnan 
11.8.2020 tekemän päätöksen kumoamista. Päätöksessä lautakunta 
lakkautti puistolatujen tekemisen.  

 Kaupunginvaltuusto hyväksyi vuoden 2020 talousarvion ja 
taloussuunnitelmat vuosille 2021-2022 ja asetti liikuntapaikkojen 
kunnossapitoon 175 000 €:n säästötavoitteen. 

 Ennen vuotta 2020 Raahen kaupunki käytti laajasti ostopalvelusopimuksia 
latujen tekoon Vihannissa, Alpuassa, Mattilanperällä, Lampinsaaressa, 
Ylipäässä, Kopsassa, Haapajoella, Piehingissä ja tekoaltaalla. Yhtenä 
säästökohteena oli näistä sopimuksista luovuttiin ja tässä yhteydessä 
latuverkostoa sopeutettiin siten, että ladut pystyttiin ajaamaan omana 
työnä omilla koneilla. Tässä yhteydessä ns. puistoladuista luovuttiin. 
Puistolatujen pituus vaihteli tilanteiden, toiveiden ja talvien mukaan, joten 
tarkkaa kilometrimäärää ei ole antaa.  



 Puistolatujen tekemistä on toivottu uudelleen hyvin paljon. Puistoladuiksi 
lasketaan myös pistot varsinaisilta kuntoradoilta kohti asuinalueita. 

 Tilanne latujen ylläpidon tai kilometrimäärien suhteen ei ole muuttunut 
elokuusta 2020.  

 Rakennetun ympäristön lautakunta päättää kaikista Raahen kaupungin 
liikuntapaikoista. Tulevaisuudessa voidaan tarkastella latuverkostoa ja sen 
ylläpitoa. Mahdollisten lisäosuuksien mukaan ottamista ylläpitoon 
tarkastellaan liikuntapalveluissa sisäisesti ja tarvittaessa viemme asian 
päätettäväksi rakennetun ympäristön lautakuntaan. Nykyinen päätös ei 
salli osuuksien lisäämistä ilman lautakunnan päätöstä. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan kuntalaisaloitteeseen liikuntapaikkaesimies Aki Huhtalan 
valmistelema vastaus. 
 
Saatetaan vastaus aloitteen tekijälle tiedoksi. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

 
Kaupunginvaltuusto 05.02.2024 § 10    

892/00.01.05/2023    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan kuntalaisaloitteeseen liikuntapaikkaesimies Aki Huhtalan 
valmistelema vastaus. 
 
Saatetaan vastaus aloitteen tekijälle tiedoksi. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.


